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There is a National Standard for quality of Legumina in China. The current “Seeds of Food Crops – Legumina ”(GB 4404.2 – 1996) was issued in 1996, and it came into force in June 1997. The method standard used in GB 4404.2 – 1996 is GB/T3543.1-7- 1995, which equivalently adopted “International Rules for Seed Testing”(ISTA, 1993).

Presently, “Seeds of Food Crops – Legumina ” has been listed in the National Standard Revision Program. The revision work has already been completed, and it will be issued next year. In the draft amendment, the requirement of purity and moisture content is changed. 
As for the entry procedures for products from other countries, the standards subject to be complied with and Conformity Assessment Procedures to undertake are described as follows:

I  Entry Sanitation Requirements

1. Pesticide residue item and hazard elements

(1) GB2715-81 Hygienic standard for grains（Malathion, Phosphide, Cyanide, Chiloropicrin, Carbon Disulphide, Arsenicals, Mercury, BHC, DDT, Aflatoxin B1）
And the first revision of GB2715-81 added “Heptachlor, Aldrin, Dieldrin, ≤0.02mg/kg”

(2) GB4790-84 The hygienic standard for the residue and analytical methods of ethylene dibromide in grains（1，2-Dibromoethane）

(3) GB4809-84 Permitted level of fluorine in foods（fluorine）

(4) GB13105-91 Tolerance limit of selenium in foods（selenium）
(5) GB15199- 94 Tolerance limit of copper in foods（copper）
(6) GB5127-98 Maximum residue limits of dichlorphos, dimethoate, malathion and parathion in fiood（dichlorvos, dimethoate, parathion）
(7) GB15194-94 Maximum residue limits of anilazine and other pesticides in foods（Anilazine, Chlormequat, 2,4-D, Ethion, Flucythrinate, Methyl Bromide, Phosphamidon, Propiconazole, Quintozene，Triadimenol）
(8) GB 15195-94 Maximum residue limits of mieyouniao in foods (mieyouniao) 
(9) GB 16319-96 Method for determination of Trichlorphon in foods (Trichlorphon)
(10) GB 14961-94 Tolerance limit of chromium in foods (chromium)
(11) GB 13106 Tolerance limit of zinc in foods (zinc)
(12) GB 14935 Tolerance limit of lead in foods (lead)
(13) GB 14928.4-94 Maximum residue limits of deletamethrin in food (deletamethrin)
(14) GB 14928.2-94 Maximum residue limits of pirimicarb in food (pirimicarb)

(15) GB 16333-96 Maximum residue limits of amitraz and other pesticides in food（Bentazone, Diflubenzuron, Lindane, Metalaxyl, Paclobutrazol）

(16) GB 14970-94 Maximum residue limits of buprofezin in food (buprofezin)
(17) GB 14971-94 Maximum residue limits of carbaryl in food (carbaryl)
(18) GB 14882-94 Limited concentrations of radioactive materials in foods（radioactive 
materials：:3H，89SR，90Sr，131I，137Cs，147Pm，239Pu，210Po，226Ra，223Ra，Natural thorium, 
Natural uranium）
II. Quality Inspection
1.SN/T0803.1-1999 Oil bearing materials for import and export – Method for the determination of crude fat

2. SN/T0803.2-1999 Oil bearing materials for import and export – Method for the determination of imperfect grains

3. SN/T0803.3-1999 Oil bearing materials for import and export – Method for the determination of kernel measure

4. SN/T0803.4-1999 Oil bearing materials for import and export – Method for the determination of type purity and their mixture

5. SN/T0803.5-1999 Oil bearing materials for import and export – Method for the determination of grade and uniformity

6. SN/T0803.6-1999 Oil bearing materials for import and export – Method for the determination of imprrities

7. SN/T0803.7-1999 Oil bearing materials for import and export – Method for the determination of moisture and volatile matter

8. SN/T0803.8-1999 Oil bearing materials for import and export – Method for the determination of free fatty acid and acid value

9. SN/T0803.9-1999 Oil bearing materials for import and export – Method for the determination of crude protein
10. SN/T0803.10-1999 Oil bearing materials for import and export – Method for the determination of pure kernel yield of un-hulled seeds
III. Quarantine
SN/T1131-2002 Methods for the quarantine and identification of phytophthora sojae kaufmann & gerdemann
IV.  Conformity Assessment Procedure
1. Certificates approval of the following documents:

1)  Import Phytosanitary Licence
2) Phytosanitary Certificate
3) Country of Origin
4)  Quality Certificate
5)  Sanitary Certificate
6)  Sales Confirmation or Letter of Credit and Invoice
7)  Bill of Lading or Packing List
8)  Agricultural Genetic Modification Biology Safety Certificate and the Document for Agricultural Genetic Modification Biology Safety Mark Approving

2. Inspection and quarantine

1）It can be discharging if the result of spot and laboratory inspection and quarantine can meet the requirements.

2)  The disqualified lot of soybean can be judged by the following conditions: discovering the import plant quarantine hazard biology ( first and second species), potential hazard biology, the specified hazard biology defined in government and government authorities mutual plant quarantine treaties, agreements, memorandum and protocols, and other hazard biology which should be quarantined; and disqualification in safety, sanitary and quality inspection.
                _________

关于巴西询问大豆技术法规、标准和

合格评定程序的答复中英文

我国现行大豆种子质量标准GB4404.2 – 1996已于1996年发布，1997年6月开始实施。该标准使用的方法标准GB/T3543.1-7- 1995等效采用1993年《国际种子检验规程》。目前，大豆种子标准已列入国家标准修订计划，修订工作已经完成，预计明年可颁布实施。修订稿改变了种子净度要求和水份含量要求。

其他国家产品进境时，应符合的标准和应满足的合格评定程序，请见以下详细内容：

一、 进口卫生要求

1. 农药残留项目及有害元素：

(1) GB2715-81 粮食卫生标准(马拉硫磷、磷化物、氰化物、氯化苦、二硫化碳、砷、汞、六六六、滴滴涕、黄曲霉毒素B1)

及GB2715-81第一号修改单增加的“七氯、艾氏剂、狄氏剂，均小于或等于0.02mg/kg”
(2) GB4790-84 粮食中二溴乙烷残留量卫生标准及检验方法(二溴已烷)

(3) GB4809-84食品中氟允许量标准(氟)

(4) GB13105-91 食品中硒限量卫生标准（硒）

(5) GB15199- 94食品中铜限量卫生标准（铜）

(6) GB5127-98食品中敌敌畏、乐果、马拉硫磷、对硫磷最大残留限量标准（敌敌畏、乐果、对硫磷）

(7) GB15194-94 食品中敌菌灵等到农药最大残留限量标准(敌菌灵、矮壮素、2，4-滴、乙硫磷、氟氰戊菊酯、溴甲烷、磷胺、丙环唑、五氯硝基苯、三唑醇)

(8) GB 15195-94 食品中灭幼脲最大残留限量标准(灭幼脲)

(9) GB 16319-96 食品中敌百虫最大残留限量标准(敌百虫)

(10) GB 14961-94 食品中铬限量卫生标准(铬)

(11) GB 13106 食品中锌限量卫生标准(锌)

(12) GB 14935 食品中铅限量卫生标准(铅)

(13) GB 14928.4-94 食品中溴氰菊脂最大残留限量标准 (溴氰菊脂)

(14) GB 14928.2-94 食品中抗蚜威最大残留限量标准 (抗蚜威)

(15) GB 16333-96 双甲脒等农药在食品中的最大残留限量 (灭草松、除虫脲、林丹、甲霜灵、多效唑)

(16) GB 14970-94 食品中噻嗪酮最大残留限量标准(噻嗪酮)

(17) GB 14971-94 食品中西维因最大残留限量标准(西维因)

(18) GB 14882-94 食品中放射性物质限制浓度标准(放射性物质:3H、89SR、90Sr、131I、137Cs、147Pm、239Pu、210Po、226Ra、223Ra、天然钍、天然铀)

二、品质检验

1. SN/T0803.1-1999 进出口油料  粗脂肪检验方法

2. SN/T0803.2-1999 进出口油料  不完善粒检验方法

3. SN/T0803.3-1999 进出口油料  粒度检验方法

4. SN/T0803.4-1999 进出口油料  类型纯度及互混度检验方法

5. SN/T0803.5-1999 进出口油料  规格及均匀度检验方法

6. SN/T0803.6-1999 进出口油料  杂质检验方法

7. SN/T0803.7-1999 进出口油料  水分及挥发物检验方法

8. SN/T0803.8-1999 进出口油料  游离脂肪酸、酸价检验方法

9. SN/T0803.9-1999 进出口油料  粗蛋白质检验方法

10. SN/T0803.10-1999 进出口油料  出仁率检验方法

                             三、检疫

SN/T1131-2002 大豆疫霉病菌检疫鉴定方法

                            四．合格评定程序

1. 单证审核：以下单证必须完整

1） 进境动植物检疫许可证
2） 输出国家官方植物检疫证书
3） 产地证书
4） 品质证书
5） 卫生证书
6） 贸易合同或信用证及发票
7） 海运提单或装箱单
8） 农业转基因生物安全证书和农业转基因生物标识审查批准文件（仅适用于转基因大豆）
2. 检验检疫

1） 经现场、实验室检验检疫结果符合要求的，可以放行

2） 发现我国进境植物检疫危险性有害生物（一、二类）、潜在危险性有害生物、政府及政府主管部门间双边植物检疫协定、协议、备忘录和议定书中订明的有害生物、其它有检疫意义的有害生物的；或安全卫生检验不合格的，或品质检验不合格的，均为可判定该批大豆不合格。

                     ______________

